
 ۴سال پشت دیوار مشکلات

محمدرضا حسين نژاد، معاون 
شهرسازى و معمارى شهردار 
مشــهد نيــز در توضيحاتى 
گفت: سال93 و بنا به دغدغه 
شهردارى مشهد براى توس، 
گام هايــى براى تهيــه طرح 
برداشته شد، اما در ادامه و در كميسيون 
ماده 5 مشــكلاتى مطرح و قرار شــد 
مشكلات در شــوراى عالى شهرسازى 
ارائه شــود. قرار بود ارائه مشكلات در 
مدت 3ماه صورت گيرد، اما تا سال97 
ارائــه اين طــرح طول كشــيد.رئيس 
كميسيون توســعه و بهسازى توس نيز 
در توضيحاتى گفت: در فرايند بهسازى 
توس، شهردارى پروژه جلوخان آرامگاه 
توس را در دستور كار قرار داد كه مراحل 
پايانى خود را ســپرى مى كند. به دليل 
نبود طرح هاى مصوب اگر اين پروژه تمام 
شود، پروژه ديگرى نمى توان شروع كرد 
و اين مســئله فاصله اى در مراحل اجرا 
ايجاد مى كند. در بررسى هايى كه كردم 
پروژه هاى مطالعاتى توس تنها 9درصد 
پيشرفت داشته اســت. اين دستور كار 
پس از بررســى به تصويب اعضاى شورا 

رسيد.

  ضــرورت اســتفاده از تــوان بخش

خصوصی در قطار شهری

تصويب واگذارى عمليات اجراى سازه 
جانبى و معمارى فــاز اول خط3 قطار 
شــهرى مشــهد مقدس يكى ديگر از 
دســتوركارهاى شوراى شــهر مشهد 
بود. در متــن ماده واحــده اين لايحه 

كه مجتبى بهاروند، رئيس كميسيون 
عمران و حمل ونقل شوراى شهر مشهد 
آن را خواند، آمده اســت: به شهردارى 
مشــهد اجازه داده مى شــود، نظر به 
ضرورت تسريع در تكميل مرحله اول 
پروژه خــط3 قطار شــهرى و مطابق 
برنامه زمان بندى مقرر براى 3ايستگاه 
اين خط(پايانه، باب الجواد و شــهدا)، 
اجراى كامل 3ايستگاه مزبور و اجراى 
دسترسى جانبى 4ايستگاه باقى مانده 
مرحلــه اول خــط3 را از طريق انجام 
فرايند قانونى ترك تشريفات مناقصه، 
از محل بند «و» ماده 28قانون برگزارى 
مناقصات، با رعايت تبصره هاى زير به 
قــرارگاه ســازندگى خاتم الانبيا(ص) 

واگذار كند.
در جريان بررسى اين دستور كار وديعى، 
عضو هيئت رئيسه شوراى شهر مشهد، با 
طرح سؤالى گفت: مصوبات اوليه خط3 
هسته مركزى به عهده قرارگاه سازندگى 
خاتم الانبيا(ص) اســت. آيا براى هسته 
مركزى و ايســتگاه هاى ايــن محدوده 
قرار اســت مناقصه برگزار شــود يا در 
تمام ايستگاه ها اين موضوع در دستور 

كار است؟
احمــد نــوروزى، رئيس كميســيون 
اقتصادى نيــز در جريان بررســى اين 
دستور كار گفت: در جلسه اى اين لايحه 
بررسى شــد. نظر پيشــنهاد دهندگان 
اين بود كه مناقصــه از طريق عمومى 
برگزار شــود و ما در آن جلسه مخالف 
ترك تشــريفات بوديــم. روى صحبت 
ما با شــهردارى اين بود كه چه زمانى 
بند ناف قرارداد شــهردارى از قرارگاه 

جدا مى شود، تا مداوم نگويند با قرارگاه 
الزاماتى دارند. در آن جلسه هم گفتند 
ما الزاماتى داريم. طرح مــا اين بود كه 
مناقصه برگزار شــود. بايــد در اجراى 
خطوط قطار شــهرى از تــوان بخش 
خصوصى استفاده كنيم، اما اكنون بقيه 

بخش ها را ناديده مى گيريم.
خليــل ا... كاظمــى، معــاون عمران و 
حمل ونقــل شــهردار مشــهد نيز در 
توضيحاتى گفت: براى آنكه 2/5كيلومتر 
از خــط3 را از ميدان شــهدا تــا پايانه 
مســافربرى بهره بردارى كنيم، موضوع 
تجهيزات و ايستگاه ها مهم بود. اكنون 
فرايند ســاخت اين محدوده در دست 
قرارگاه خاتم اســت و امكان آن نيست 
كه معمارى را به پيمانكار ديگرى واگذار 
كنيم. اميدواريم با واگذارى اين محدوده 
و ساخت ايســتگاه ها به دست قرارگاه 

خاتم، و نيز تعيين تكليــف تجهيزاتى 
كه قرار شــد بين 3شــركت كشــف 
قيمت كنيم، بتوانيم در نيمه نخســت 
سال1400 اين محدوده را افتتاح كنيم.

رئيس شوراى شهر مشــهد نيز گفت: 
ايجاد فضاى رقابتــى در فضاى مناقصه 
مطرح اســت و تأكيد اعضاى شورا نيز 
بر اين مسئله بود. اينكه چه كسى كار را 
انجام دهد مهم نيست و براى ما تأكيد بر 
فضاى رقابتى است؛ بنابراين هر مجموعه 
حقوقى مى تواند در اين مناقصه شركت 
كند. در نهايت آنچه كه به لحاظ قيمت 
به صرف و صلاح شهر باشد مدنظر قرار 
مى گيرد. در نهايت اين لايحه به  تصويب 

رسيد.
تصويــب لايحه دســتورالعمل اجرايى 
ضوابط و مقررات نماهاى شهرى مشهد 
يكى ديگر از دستور كارهاى روز گذشته 

جلسه علنى شوراى شهر مشهد بود كه 
تصويب شد.

مهدى نيا، رئيس كميسيون شهرسازى 
و معمارى شوراى شــهر گفت: كميته 
نما در اين رابطه و در ســال هاى84 و 
91 دو مصوبه از شورا دريافت كرده بود. 
اين مصوبات با ايرادى همراه بود و قرار 
شد اصلاحاتى نيز ارائه شود. همچنين 
پيشنهاد مديريت نما اين بود كه بسته 
جامــع كنترل نمــا ظرف 3مــاه ارائه 
شود. در ادامه جلســه با توجه به آنكه 
موافق و مخالفى بــراى اين لايحه نبود، 
رئيس شوراى شهر مشهد اين دستور كار 
را به رأى گذاشت كه به اتفاق آرا تصويب 
شد. تصويب لايحه تعيين بهاى مبناى 
تعرفه صدور باربرگ در شهر مشهد نيز 
از ديگر مصوبات شــوراى شهر مشهد

 بود. 
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مناقصه مطرح 
است و تأکید 

اعضای شورا نیز 
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نیست و برای ما 
تأکید بر فضای 

رقابتی است

رئيس شوراى شهر مشهد  اعلام كرد

بيشتر فضاهاى اقامتى مشهد نا ايمن است

یلدا مهدوی|     رئيس شوراى 

شــهر گفت: 52 درصد از 
مراكــز اقامتى كشــور در 
مشــهد واقع شده  و همين 
مســئله بر اهميت توجه به 
اين موضوع افزوده است.متأســفانه اكثر اين 
مراكزاستاندادهاى لازم  آتش نشانى را ندارد 
و ناايمــن اســت. در مــورد برخــى از اين 
ساختمان ها، مشكلات ايمنى به شوراى شهر 

گزارش شده است. 
محمدرضا حيدرى در آغاز هفتادوســومين 
جلسه علنى شوراى شــهر مشهد با بيان اين 
مطلب اظهار كرد: نگاه و فضاى شوراى پنجم 
و مديريت شهرى به لحاظ توجه به نهادهاى 
تربيتى، نگاه تعاملى بوده است و در اين حوزه 
نيز تاكنون شوراى شــهر و شهردارى مشهد 
ارتباطات مناسبى در زمينه آموزش وپرورش 
و آموزش عالى برقرار كرده اند. قطعا اين حوزه 
به دليل گســتردگى به همراهى و مساعدت 
همه دســتگاه ها و نهادها نيــاز دارد. در اين 
حوزه ما نيز به اين موضوع باور داريم و به آن 

توجه مى كنيم.
وى در بيان مصداق هايى ديگر، به اختصاص 
عــوارض نوســازى بــه آموزش وپــرورش 
اشــاره و بيان كرد: اين اصل از شوراى سوم 
معطل مانده بود و در ايــن رابطه با تعاملاتى 
كــه هفتــه گذشــته بــا آموزش وپرورش 
داشــتيم، بــه ايــن موضــوع توجــه
 شد.وى به اهتمام شوراى شهر و شهردارى 
مشهد براى اجراى شاخص «مشهد، شهرى 
انســان مدار» اشــاره كرد و گفت: شــورا و 
مديريت شهرى براى تحقق اين شعار اتفاق 
نظر دارند، بنابراين بايد همه مديران شهرى از 
صدر تا ذيل به شاخص هاى شهرى انسان مدار 
باور داشته باشــند و در اين رابطه پروژه هاى 
شهرى را با پيوستى اجتماعى تهيه و اجرايى 

كننــد. وى به مناســبت هاى تقويمى هفته 
پيش رو اشاره كرد و با توجه به آغاز بازگشايى 
مدارس گفت: بى شــك خانواده و مدرســه 
2نهاد مهم تربيتى در شكل گيرى شخصيت 
فرزندانمان هستند و همين مسئله بر اهميت 

جايگاه آموزش وپرورش مى افزايد.
روز آتش نشــانى و ايمنى ديگر مناســبت 
تقويمى بود كه حيدرى به آن اشاره داشت. 
رئيس شــوراى شهر مشــهد در توضيحاتى 
براى اين مناســبت به حادثه پلاسكو اشاره 
كرد و اين حادثه را نقطه عطفى در همراهى 
و همدلى مردم با آتش نشانان كشور دانست 
و افزود: اين همراهى يك سرمايه اجتماعى 
اســت كه بايد در كنــار تقويــت امكانات 
و تجهيزات آتش نشــانى به آن توجه شود. 
رئيس شوراى شهر اظهار كرد: شوراى شهر 
به نيمه فعاليت خود رســيده و در اين رابطه 
مديريت شهردارى و شــورا به اتفاق نظر بر 
عملى شــدن شهر انســان مدار تأكيد دارند 
و در اين راســتا فعاليت هايى انجام شــد. به 
عنوان نمونه  توافق نامه هايى براى ريشه كنى 
بى ســوادى تا 1400، شــهر بدون معتاد و 
كمپين خط عابر از جمله اين اقدامات است. 
نكته مهم در اين حوزه آن است كه اقدامات 
ما در راســتاى ارتقاى شــاخص هاى شهر 
انسان مدار باشد. اين موضوع نيز با مديرانى 
كه اين شــعار را باور داشــته باشند محقق 
مى شــود. وى افــزود: در اين رابطــه بايد 
طرح هايى كه در شهر اجرا مى شود پيوست 
اجتماعى داشــته باشــد و مردم در فرايند 

تصميم گيرى مداخله كنند.
يادآورى سالگرد شــهادت شهيد عبدالكريم 
هاشمى نژاد و نقش محورى او در حركت هاى 
پيش از انقلاب و پــس از آن نيز يكى ديگر از 
مناســبت هايى بود كه حيدرى به آن اشاره 

كرد. 

مديرعامــل ســازمان 
و  آتـش نـشـانـــى 
ايمنــى  خدمــات 
شهردارى مشهد روز 
گذشته و در آستانه 7 
مهرماه بــه عنوان روز ايمنــى ميهمان 

پارلمان شهرى مشهد بود.
 امير عزيــزى در نطق خــود در صحن 
علنى شــورا با بيان اينكه از مهرماه سال 
گذشته تا مهر امسال، 792هزار تماس 
با مركز فرماندهى آتش نشــانى گرفته 
شد كه از اين تعداد تنها 24هزار و 104 
تماس واقعى بــود؛ به عبارت ديگر بيش 
از 96درصــد تماس هايى كــه با مركز 
فرماندهى برقرار مى شود، مزاحم تلفنى 

است.
وى گفــت: اين تعــداد فــراوان مزاحم 
تلفنى در حالى اســت كه براى ساخت و 
تجهيز هر ايستگاه آتش نشانى در مشهد 
هزينه اى در حدود 4 تا 5ميليارد تومان 
نياز است. از سوى ديگر هر ايستگاه تنها 

مى تواند 4ثانيه ســرعت خدمات دهى 
آتش نشانى را افزايش دهد. بنابراين بايد 
يك اقدام جدى در حوزه فرهنگ سازى 

صورت بگيرد.
وى در ادامه به ارائه گزارشــى از حوزه 
آتش نشــانى بــه مناســبت روز ايمنى 
پرداخت و گفت: امسال يكى از سال هاى 
شاخص در حوزه توســعه و بهره بردارى 
از ايستگاه هاى آتش نشــانى است؛ زيرا 
امسال 5ايســتگاه در دســت احداث و 
ساخت، و 2ايستگاه نيز در دست مطالعه 
اســت، ضمن اينكه امســال 3ايستگاه 

آتش نشانى در مراحل توسعه قرار دارد.
عزيــزى همچنين آمــارى از تجهيزات 
و گفــت:  داد  ئــه  را ا آتش نشــانى 
بــا پيگيرى هــاى صــورت گرفتــه 
2پلتفرم(بالابــر) 72متــرى به گمرگ 

تهران رســيده و مراحل ترخيص آن در 
حال سپرى شــدن اســت. با ورود اين 
پلتفرم ها مى توان گفت كه آتش نشانى 
شهر مشهد اولين آتش نشانى كشور است 

كه به اين سامانه مجهز مى شود.
مديرعامــل ســازمان آتش نشــانى و 
خدمات ايمنى شهردارى مشهد افزود: 
هم اكنون آتش نشــانى مشهد در حوزه 
نــاوگان عملياتــى 281خــودرو دارد، 
ضمن اينكه 17دستگاه ماشين آلات به 
ارزش 51ميليارد تومان نيز در دســتور 
خريد داريم. با برنامه ريزى هاى صورت 
گرفتــه، در دهه فجــر بخشــى از اين 
ماشين آلات وارد ســازمان آتش نشانى 
شــهردارى مشــهد مى شــود. عزيزى 
گفت: در آتش نشــانى مشــهد بســته 
160ميلياردى نيز در نظر گرفته شــده 

است كه شامل 35دستگاه ماشين آلات 
براى ايســتگاه هاى در دســت ساخت
ســازمان  مديرعامــل  مى باشــد. 
ايمنــى  خدمــات  و  آتش نشــانى 
شــهردارى مشــهد همچنيــن، خريد 
هزار شــير هيدارنت و جــذب 535نفر 
را از ديگر اقدامات دســتور كار سازمان 
آتش نشانى شــهردارى مشــهد اعلام

 كرد. 
عزيزى همچنين آمارى از عمليات هاى 
خارج از شــهر ارائه كرد و گفت: 4درصد 
عمليات هاى آتش نشانى، خارج از حريم 
شهر و حوزه عملياتى است. در بيان نوع 
عمليات ها نيز بايــد گفت كه 46درصد 
آتش ســوزى مربوط بــه مجتمع هاى 

مسكونى است.
وى دربــاره اعزام هاى آتش نشــانى نيز 

گفت: 45درصد اعزام هايى كه داريم در 
حوزه محبوس شــدن افراد در آسانسور 
است؛ كه بايد در اين موضوع نيز اقدامات 
جدى صورت گيرد تا ايــن رقم كاهش 

يابد.
مديرعامل سازمان آتش نشانى و خدمات 
ايمنى شهردارى مشــهد تصريح كرد: 
لايحه حمايت از جانباختگان و ايثارگران 
را در هيئت مديره آتش نشــانى تصويب 
كرده ايم. اين لايحه مراحل تصويب خود 
را در كميسيون خدمات شهرى شوراى 
شهر مشهد طى خواهد كرد و اميدواريم 
امسال به نتيجه برسد. بى شك تصويب 
اين لايحه يكــى از حداقــل انتظارات 

آتش نشان هاى فداكار است.
پس از اين اظهارات، رئيس شوراى شهر 
مشهد به عنوان آتش نشان افتخارى به 
لباس آتش نشان ملبس شد. همچنين از 
آتش نشانان ايثارگر؛ «سيدسعيد ويران» 
و «جواد عادليان فرد» و خانواده شــهيد 

آتش نشان «نوروزى»  قدردانى شد. 

رئيس دانشگاه فردوسى مشهد  

زمينه استفاده از خدمات شهرى
 با كارت هاى دانشجويى  مهيا   شود

تكريم دانشجويان، اعتبار 
كارت  بــه  بخشــيدن 
دانشــجويى بــا اعمــال 
تخفيف هــاى شــهرى و 
اســتفاده از نظرات علمى 
دانشــگاهيان دانشــگاه فردوســى براى 
مشاوره، ازجمله درخواســت هاى رئيس 
دانشگاه فردوسى مشــهد از شوراى شهر 

مشهد بود. 
محمد كافــى كــه روز گذشــته يكى از 
ميهمانان شــوراى شــهر بود، افزود: بايد 
دانشــجويان را به عنوان نســل مديران و 
مشــاوران آينده مورد توجه و تكريم قرار 
دهيم. در همين راستا خواستار آن هستيم 
كه همانند بســيارى از شــهرهاى كشور، 
كارت هــاى دانشــجويى را به رســميت 
بشناســيم و بــراى آن هــا ارزش مادى 
و معنوى قائل شــويم. وى گفت: امســال 
دانشگاه فردوسى، هفتادمين سال تأسيس 
خود را پشت سر مى گذارد. اكنون دانشگاه 
فردوسى مشهد به عنوان دانشگاه اول اين 
كلان شهر، بزرگ ترين مركز علمى مشهد 
اســت. وى همچنين نام گذارى برخى از 
كوچه ها و خيابان ها به نام استادان برجسته 
دانشگاه فردوسى را از ديگر اقدامات درخور 

توجه شوراى پنجم مشهد ذكر كرد.
رئيس دانشــگاه فردوسى مشــهد گفت: 
خوشبختانه دانشگاه ها در اداره كلان شهر 
مشهد مشاركت خوبى دارند و مايه افتخار 
ماست كه بيان كنيم بيشترين قراردادهاى 
دانشگاه فردوسى با شهردارى مشهد است. 
قطعا اين اقدامات ســبب شده اين شهر از 
سوى مديريت شهرى به شكل دانش بنيان 
اداره شود. وى با نگاهى به اقدامات شوراى 
پنجم بيان كرد: شــوراى پنجم مفتخر به 
عنوان شوراى فرهيختگان است؛ زيرا تعداد 
زيادى از اعضاى شوراى شهر عضو هيئت 

علمى دانشگاه ها هســتند، يا آنكه در كنار 
مشاغل خود در حال ادامه تحصيل هستند.
وى افزود: در ايــن دوره شــورا و در كنار 
پروژه هــاى عمرانى و جارى شــهردارى 
مشهد، شاهد انجام فعاليت ها و پروژه هايى 
در شهر بوديم كه در جلب نظر آحاد جامعه 
موفــق و از درجه فرهيختگــى بالايى نيز 
برخوردار بود. در اين راستا و همچون يك 
شهروند لازم مى دانم از اين اقدامات ارزنده 

قدردانى و تشكر كنم. 
كافى با اشــاره به جايگاه مشهد و دانشگاه 
فردوســى، خطاب بــه اعضاى شــوراى 
مشــهد گفت: دانشگاه فردوســى داراى 
6هزار دانشــجوى غيرايرانى از 20مليت 
دنياست. قطعا در حوزه ديپلماسى علمى 
و با استفاده از اين ظرفيت، مشهد مى تواند 
سرآمد و پيش گام باشد، بنابراين مديريت 
شهرى نيز مى تواند از ظرفيت اين دانشگاه 
با اقداماتى نظير برگزارى جشنواره فرهنگ 
ملل نهايت بهــره را ببــرد. وى در ادامه، 
معرفى اين دانشگاه در عرصه جهانى را يك 
ضرورت و چشــم انداز در اسناد بالادستى 
دانست و افزود: دانشگاه فردوسى را بايد در 
شأن نام و جايگاه مشهد و فردوسى بزرگ 
مطرح كنيم. بنابراين در اسناد بالادستى و 
چشم انداز دانشگاه فردوسى، جهانى كردن 
و معرفى ابعاد و اشــتهار اين دانشــگاه در 

عرصه جهانى در دستور كار است. 
رئيــس دانشــگاه فردوســى مشــهد در 
ادامه گريزى به آمار دانشــجويان استان 
زد و گفت: در اســتان 200هزار دانشجو 
تحصيل مى كنند كه دوســوم اين تعداد 
دانشجو در مشهد هستند. به گفته وى اگر 
ظرفيت ديگر دانشگاه ها و مؤسسات عالى 
غيردولتى هم به اين تعداد دانشجو اضافه 
شود، جمعيت دانشجويان مشهد در حدود 

10درصد جمعيت مشهد مى شود. 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری مشهد

96 درصد تماس هاى آتش نشانى مزاحم تلفنى است

ساخت و ساز در توس سامان مى گيرد
با تصویب لایحه تشکیل کمیته راهبردی مطالعات توس، مسیر سودجویی برای سوداگران و زمین خواران ناهموار خواهد شد  

مديركل آموزش    و پرورش 
خراســان  رضــوى، هــم 
روز گذشــته هم زمــان 
بــا بازگشــايى مدارس 
ميهمان شــوراى شهر 
مشــهد شــد و با اشــاره به كمبودهاى 
آموزش وپرورش اســتان گفــت: اكنون 
آموزش وپرورش استان با كمبود 16هزار 
نيروى انسانى و يك ميليون و 290هزار 
مترمربع فضاى آموزشــى مواجه است، 
ضمن اينكه ســرانه فضاى ورزشــى هر 
دانش آموز استان نيز تنها0/13 مترمربع 

است.
 قاسمعلى خدابنده خراســان رضوى را 
يكى از پهن پيكرترين نهادهاى آموزشى 
كشــور دانســت و گفت: يــك ميليون 
و 290هــزار دانش آمــوز از امــروز در 

53هزار كلاس درس در 9هزار مدرســه 
در خراسان رضوى ســال تحصيلى خود 
را شروع كرده اند.وى يادآور شد: با توجه 
به شــروع به كار مدارس، اين كمبودها 
نگرانى هايى ايجاد كرده بود، اما با تأكيد 
اعلام مى كنيم كه در شروع سال تحصيلى 
جديد هيچ كلاســى در استان نيست كه 

بدون معلم باشد.
وى افزود: تنــوع قوميتــى، فرهنگى و 
مذهبى در خراسان رضوى كار را سخت 
كرده است، اما با تلاش شبانه روزى انجام 
شده، اكنون حتى اگر يك دانش آموز در 

نقطه اى دورافتاده در استان زندگى كند، 
براى او كلاس داير مى شود.

خدابنده اظهار كرد: اكنون در روستاهاى 
صفر مرزى استان اين افتخار را داريم كه 
به عنوان تنها مكان دولتى، پرچم ايران را 

به اهتزار درآورده ايم.
پــرورش  آمــوزش و  مـديركـــل 
اســتان  فعاليــت 90هــزار شــاغل در 
آموزش وپرورش خراسان رضوى را يكى 
از عوامل ارتقــا و حضور اين اســتان در 
رده هــاى برتر آموزش وپرورش كشــور 
دانست و گفت: سرانه آموزشى در كشور 

براى هر فرد2/5مترمربع اســت، اما اين 
رقم در خراسان رضوى حدود 4متر مربع 
و در حاشيه شهر مشهد كمتر از 2مترمربع 

است.
خدابنده به كمبود فضاى آموزشــى نيز 
اشــاره كرد و گفت: اگر سرانه كشورى را 
مدنظر بگيريم، در خراسان رضوى براى 
رسيدن به ميانگين كشــورى با كمبود 
يك ميليون و 290هزار مترمربع فضاى 

آموزشى مواجهيم.
وى از كمبودهاى موجود، به كمبود سرانه 
فضاى ورزشى نيز اشاره كرد و گفت: اين 

ســرانه در آموزش وپرورش كشور0/17 
مترمربــع و در خراســان رضوى0/13 

مترمربع است.
وى افزود: بى شــك اين كمبود در حوزه 
فضاى ورزشى نيز باعث ايجاد مشكلات 
ساختار قامتى، اسكلتى و ساير مشكلات 

مى شود. 
در پايــان صحبت هــاى مديــركل 
آموزش وپــرورش اســتان، موضــوع 
اســتفاده از فضــاى مدارســى كــه در 
شــيفت عصر تعطيل اســت از ســوى 
اعضاى شــوراى شهر مطرح شــد، تا از 
اين طريق امكان فعاليت هاى ورزشــى 
و فرهنگــى بــراى شــهروندان فراهم 
شــود. اين پيشــنهاد با اعــلام موافقت 
مديركل آموزش وپرورش اســتان همراه

 شد. 

مدیرکل آموزش وپرورش خراسان رضوی مطرح کرد

كمبود 16هزار نيروى انسانى در آموزش وپرورش استان

رئيس كميسيون ويژه ايثارگران شوراى شهر

دفاع مقدس نبايد تحريف شود
رئيــس كميســيون ويژه 
ايثارگران شوراى اسلامى 
شهر مشــهد هم در اين 
جلسه گفت: دفاع مقدس 
نبايد تحريف شود، بخش 
عمده اى از زواياى اين حماسه بزرگ پنهان 

مانده كه بايد بازگو و تبيين شود.
به گزارش ايرنا، محمد حسين وديعى افزود: 
همه ايرانيان در حماسه 8سال دفاع مقدس 
سهيم بوده اند، دفاع مقدس متعلق به همه 

آحاد جامعه است.
وى اظهار كرد: ارزش هــاى دفاع مقدس 
متعلق به جامعه ايران است و جريان هاى 

سياسى نبايد آن را مصادره كنند.
وى گفت: هيچ گاه آغازگر جنگ و متجاوز 
نبوده ايم، رزمندگان اســلام به وسوســه 
قدرت به ميــدان نبرد نرفتنــد و غارت را 

آموزش نديدند، بلكه غيرت و شــجاعت را 
تجربه كردند.

وديعى افزود: تقويت همبستگى اجتماعى 
از مهم ترين درس هاى دفاع مقدس است 
و اكنون نيز بايد همبســتگى اجتماعى را 
بياموزيم و تقويت كنيم تا همبستگى ملى 
تقويت شود. وى بيان كرد: بخش عمده اى 
از منازعات اجتماعى در ولنگارى اقتصادى 
نهفته است، فعاليت هاى اقتصادى را بايد 
طورى بازتعريف كرد كه بــه اقتصاد ملى 

برسيم.
وى گفــت: دفاع مقدس كهنه نمى شــود 
و گفتمانى اســت متعلق به مــردم كه در 
مفهــوم آن رهايى و آزادى نهفته اســت. 
فرهنگ ايثار و شــهادت و حماســه دفاع 
مقدس بايد نسل به نسل منتقل شود تا در 

خطر استبداد قرار نگيريم. 
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زهرا اســکندریان |  «شــهردارى را مكلف كرده ايم 

در طرح هاى بافت فرســوده عامل، آبكوه، اطراف 
ميدان شهدا و قلعه وكيل آباد بازنگرى كند.» اين 
خبر را رئيس شوراى شهر مشهد ديروز در حاشيه 
هفتادوسومين جلسه علنى شوراى شهر و در جمع 
خبرنگاران داد و افزود: شــهردارى مكلف شــده 
اســت تا محدوده اين طرح ها را كوچك تر كند و 
برخى زمين ها در اين طرح ها از فريز خارج شوند. 
مشهد با 2292هكتار بافت فرســوده در 29پهنه 
شــهرى و 12منطقه، در جايگاه ســوم بافت هاى 
فرســوده كشــور قرار دارد. 550هزار نفر هم در 
اين بافت هاى فرســوده زندگى مى كننــد. با اين 
حال بخشــى از اين بافت هاى فرسوده درست در 
هسته هاى مركزى شــهر و محل هاى پررفت وآمد 
قرار دارند؛ مثل بافت عامل و آبكوه. طرح نوسازى 
اين محلات كه پيــش از اين به صــورت ويژه در 
مديريت مستقيم شــهردار بود، با تشكيل سازمان 
بازآفرينى، زيرمجموعه اين ســازمان شــد. حالا 
محمدرضا حيدرى با تأكيد بر تســريع در احياى 
اين بافت ها گفته اســت: هيچ دليلــى ندارد كه به 

طور مثال در محدوده عامــل، عمق اين طرح زياد 
باشد تا تعداد زيادى از شهروندان درگير شوند. به 
همين دليل به شهردارى تكليف كرديم تا محدوده 
را نزديك تر كند و مردم بتوانند املاك خود را از فريز 
خارج و احيا كنند. او با بيان اينكه براى بافت عامل، 
ميدان شهدا و مجموعه هايى كه شهردارى به صورت 
موردى آن ها را به عنوان طرح ويژه مشخص كرده، 
پيشنهادى از سوى شوراى شــهر ارائه شده است، 
ادامه داد: از زمانى كه محدوده اين طرح ها مشخص 
شــده، زمان زيادى گذشــته و در محدوده آن ها، 
زمين ها و املاك مردم فريز شــده اســت. اكنون 
مردم بايد براى تملك از ســوى شــهردارى صبر 
كنند، اما شــهردارى با كمبود منابع مواجه است 
و نمى تواند اين كار را انجــام دهد. حيدرى اضافه 
كرد: شــهروندان هــم مى خواهند هرچــه زودتر 

وضعيت ملكشان مشخص شــود. به همين منظور 
شــهردارى را مكلف كرديــم تا در ايــن طرح ها 
بازنگــرى و محدوده طرح ها را كوچــك كند. او با 
بيان اينكه در ميدان شهدا شهروندانى هستند كه 
شهردارى نتوانسته به دليل كمبود منابع، وضعيت 
اراضى شان را تعيين تكليف كند، گفت: به همين 
دليل معتقديم كه به مردم اجــازه دهيم در قالب 
طرح هاى اعلام شده، خودشــان با سرمايه گذاران 
مشــاركت و طرح را احيا كنند. اينكــه ما مردم را 
چند سال معطل نگه داريم، شيوه مناسبى نيست. 
به گفتــه او بايد وضعيــت قلعه وكيل آبــاد هم به 
همين سمت و ســو برود. در آبكوه هم شهردارى 
املاك بســيار زيادى تملك كرده و بايد مشاركت 
شهروندان در بخشى از بافت فرسوده آبكوه ايجاد

 شود.

 حکم عضو شورای شهر مشهد صادر شد

رئيس شوراى شهر مشهد درباره حكم نهايى يكى 
از اعضاى شوراى شهر نيز اين طور گفت: حكم اين 
عضو شورا صادر شده، اما هنوز ابلاغ نشده است. از 
محتواى حكم خبرهايى دريافت كرديم، اما مطمئن 
نيستيم. همان طور كه تدبير و مديريت دستگاه قضا 
و شوراى شهر به دور از فضاسازى هاى رسانه اى در 
يك فضاى آرام دنبال شد، نتيجه حكم نيز در اين 
مسير اعلام مى شود. او همچنين در پاسخ به يكى 
از خبرنگاران درباره شــايعه بركنــارى ريخته گر، 
شــهردار منطقه11 مشــهد، اظهار كرد: شورا در 
ارتباط با بركنارى او هيچ اقدامى نكرده است و اين 
ادبيات و اين نگاه (شايعه فشار شورا براى بركنارى 

اين شهردار منطقه) درست نيست.
حيدرى اضافه كرد: اين موضوع به نظر مى رسد فقط 
يك جابه جايى نيرو بوده و طبيعى است. مديريت 
عالى شهر در عزل و نصب نيروها يا جابه جايى آنان 
اختيار دارد. مديريت شــهرى حق دارد نيرويى را 
انتخاب كنــد و در جايى كه تشــخيص مى دهد با 

حفظ حرمت و كرامت، نيرويى را بركنار كند. 

بافت های فرسوده از فریز خارج می شوند
به گفته رئیس شورای شهر مشهد

 بخش هایی از اراضی بافت های فرسوده کوچک می شوند
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